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Boligudvalget har i brev af 24. februar 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 107: 

Hvad har erfaringerne været med at sikre praktik og lærlingepladser, som blev 

beskrevet i punkt 2 og besluttet i boligaftalen fra den 28. november 2014 og vil 

ministeren oversende den evaluering af indsatsen som skulle laves efter 2 år? 

Svar: 

Siden indgåelsen af boligaftalen i 2014 har der været en række bestræbelser for 

at skaffe praktik- og lærlingepladser i forbindelse med renovering og nybyggeri 

af almene boliger.  

I overenstemmelse med boligaftalen er der fra den 15. marts 2015 skabt adgang 

til, at almene boligorganisationer kan stille krav om uddannelses- og praktik-

pladser i forbindelse med udbud, jf. almenboliglovens § 107a.   

Når Landsbyggefonden giver tilsagn om støtte til renovering, opfordres bolig-

organisationen til at indgå partnerskaber med entreprenører om at skabe prak-

tikpladser og andre uddannelses- og beskæftigelsesfremmende indsatser. Der 

er også udviklet vejledningsmateriale, kursusvirksomhed mv. for at fremme 

formålet.  

Det følger af boligaftalen fra 2014, at mindst 12 pct. af de beskæftigede ved re-

novering og nybyggeri, som støttes af Landsbyggefonden, skal være lærlinge i 

praktik. Siden 2014 er der gennemført en årlig optælling af, hvor mange prak-

tikpladser og beskæftigelsesforløb, der er etableret hos entreprenørerne på de 

almene byggesager. Optællingerne viser, at der for hver 100 ansatte i gennem-

snit har været 12,75 elever på byggesagerne (opgjort for 2013-2018). Målet på 

12 pct. må således anses for indfriet.  

Der skal ifølge boligaftalen fra 2014 ske en drøftelse af etableringen af praktik- 

og lærlingepladser i forbindelse med en generel evaluering af aftalen efter 2 år. 

Da denne evaluering ikke er gennemført, har der ikke været en drøftelse, jf. 

svaret på spm. 111. 
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